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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Szili Katalin: az a feladatunk, hogy őrizzük a keresztény Európát 
2024. március 27. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, Vajma.info 

Szili Katalin szerint a magyar közösségek számára a hit mindig megtartó erőt jelent, ezért a mai 

kihívások közepette is "az a feladatunk, hogy őrizzük a keresztény Európát". A miniszterelnöki 

főtanácsadó a Kárpát-medencei Magyarság Evangelizációjáért (KÁMME) Alapítvány 

anyagából rendezett Keresztény ünnepek című fotókiállítás nagyváradi megnyitóján beszélt 

erről szerdán a Lorántffy Zsuzsanna Egyházi Központban. Kiemelte: felemelő számára, hogy a 

tárlatot Schlauch Lőrinc nagyváradi római katolikus püspök születésének 200. és a 

Nagyváradon elhunyt Erdélyi Vazul görögkatolikus püspök halálának 162. évfordulóján, 

húsvét nagyhetében nyitják meg. Mint mondta, számos olyan időszak volt a történelem során, 

amikor az egyház volt az, amelyik a magyar közösségeket "átcipelte a túlsó partra, és 

megtartotta a jövőnek". Úgy értékelte: a 21. század harmadik évtizedében, egy háború 

árnyékában, járványokkal, migrációval és számos más kihívással szembesülve, "borzasztó 

nehéz megtartani" mindazt, amit a keresztény értékvilág Európában kellene, hogy jelentsen. A 

Keresztény Értelmiségiek Szövetsége (KÉSZ) által létrehozott KÁMME Alapítvány 

fotókiállításának megtekintése azonban szerinte jó alkalom az önvizsgálatra, az 

elcsendesedésre és a jövőbe tekintésre, hiszen olyan alkotásokat mutat be, amelyek fontos 

értéket őriznek. 

 

Forró Krisztián a második fordulóban Peter Pellegrinit támogatja 
2024. március 27. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, ma7.sk, Körkép.sk, Felvidék.ma, Új Szó 

Forró Krisztián, a felvidéki magyar párt, a Magyar Szövetség elnöke az államfőválasztás 

második fordulójában Peter Pellegrinit, a pozsonyi törvényhozás elnökét, a hárompárti szlovák 

kormánykoalíció második legerősebb pártjának, a Hang-nak (Hlas-SD) a köztársaságielnök-

jelöltjét támogatja majd - ezt a két politikus közös pozsonyi sajtótájékoztatóján jelentette be 

szerdán.  A szlovák államfőválasztás első fordulóját Ivan Korcok, korábbi külügyminiszter 

nyerte a leadott voksok 42,5 százalékával, és a második helyet és a voksok 37 százalékát 

megszerző Peter Pellegrinivel jutott a második fordulóba. Forró Krisztián a felvidéki magyar 

párt köztársaságielnök-jelöltje a szombati voksoláson a negyedik helyen végzett a voksok 2,9 

százalékával. Forró Krisztián a közös sajtótájékoztatón azt mondta: a jelenlegi helyzetben 

államfőként Peter Pellegrini lehet a legjobb választás Szlovákia és mindazok számára, akiknek 

fontosak a régiók, a nemzetiségi közösségek és a béke. "Ebben a pillanatban és az adott 

körülmények mellett azt gondolom, alibizés lenne egyszerűen csak azt mondani, hogy az 

emberek hozzák meg maguk a döntést" - jelentette ki Forró Krisztián, akinek szavait a TASR 

szlovák közszolgálati hírügynökség idézte. 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/03/27/szili-katalin-az-a-feladatunk-hogy-orizzuk-a-kereszteny-europat
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2024/03/27/forro-krisztian-a-masodik-forduloban-peter-pellegrinit-tamogatja
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Szili Katalin: a béke iránti vágy a jövőt jelentené 
2024. március 27. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata, origo.hu 

Számunkra a béke iránti vágy és óhaj a jövőt, a gyerekeink jövőjét is jelentené - mondta Szili 

Katalin miniszterelnöki főtanácsadó egy régiós versíró-rímfaragó versenyen szerdán, a 

Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegyei Penészleken. A politikus a magyar-román határ mellett 

fekvő községben a diákoknak arról beszélt, hogy a versenyre benevezett gyerekek "költészetbe 

öntik" az érzéseiket, és ezzel olyan tudást kapnak, amely örökké az övék marad. A versnek a 

szívben és a lélekben kell megszületnie, benne a végtelen jelenik meg, egyszerre jelenti a 

mulandót és a maradandót, leírva pedig mindörökké megmarad, így a jövőnek is szól - 

fogalmazott Szili Katalin. A miniszterelnöki főtanácsadó köszönetet mondott a gyerekeket 

felkészítő tanárok mellett azoknak - az anyaországban, a Kárpát-medencében vagy a 

diaszpórában - magyar nyelvet tanító pedagógusoknak, akik munkájukkal elősegítik a 

nemzethez tartozást és az identitás erősítését. 

                                   
Kelemen Hunor: Az RMDSZ célja, hogy minden olyan településen legyen 

képviselője, ahol magyarok élnek 
2024. március 27. – maszol.ro 

Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke a B1 televíziónak adott interjújában szerdán kijelentette: a 

Szövetség célja a helyhatósági választásokon, hogy minden olyan közösségben legyen 

képviselője, ahol magyarok élnek, hiszen ez a választás a jövő szempontjából nagyon fontos. A 

B1 TV szerdai műsorában arra a kérdésre, hogy mi a tétje az RMDSZ számára a június 9-ei 

helyhatósági és parlamenti választásoknak, Kelemen Hunor azt mondta: a szövetség szeretné 

megtartani jelenlegi pozícióit az önkormányzatokban. „Ebben az időszakban a választási 

kampányra készülünk, jelölteket választunk és készítünk fel. Úgy gondolom, hogy a 

helyhatósági választásokon meg tudjuk tartani a jelenlegi pozíciónkat, mintegy 200 

polgármestert és 4 megyei tanácselnöki tisztséget.” Az RMDSZ elnöke kijelentette, a Szövetség 

célja az, hogy minden olyan településen legyen képviselője, ahol van magyar kisközösség, és be 

tudjanak jutni a helyi és megyei tanácsokba, hiszen „minden helyi tanácsban hozott döntés 

minden polgárt érint”. „A helyhatósági választások nagyon fontosak a jövő szempontjából, és 

szeretnénk minden városházán és helyi tanácsban képviseltetni magunkat” – mondta 

Kelemen. 

 

Rangsoroló gyűlést tartott a Szatmár Megyei RMDSZ, újrázhat Pataki Csaba 
2024. március 27. – maszol.ro 

Kedd délután a szatmárnémeti Megmaradás Házában tartotta rangsoroló küldöttgyűlését a 

Szatmár Megyei RMDSZ. A küldöttek újra bizalmat szavaztak Pataki Csabának, az RMDSZ 

megyeitanács-elnökjelöltjének, illetve rangsorolták a megyei tanácsosi pozícióra jelentkező 17 
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https://hirado.hu/belfold/cikk/2024/03/27/szili-katalin-a-beke-iranti-vagy-a-jovot-jelentene
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Az-RMDSZ-celja-hogy-minden-olyan-telepulesen-legyen-kepviseloje-ahol-magyarok-elnek
https://maszol.ro/belfold/Kelemen-Hunor-Az-RMDSZ-celja-hogy-minden-olyan-telepulesen-legyen-kepviseloje-ahol-magyarok-elnek
https://maszol.ro/belfold/Rangsorolo-gyulest-tartott-a-Szatmar-Megyei-RMDSZ-ujrazhat-Pataki-Csaba
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személyt. Az országos RMDSZ-t Horváth Anna képviselte, a területi szervezetekért felelős 

ügyvezető alelnök beszédében figyelmeztetett: precedens nélküli mozgósításra van szükség a 

június 9-ei választásokon. A helyhatósági választások kapcsán nem nehéz a kampány, hiszen 

az RMDSZ polgármesterei, megyei vezetői elért eredményeikkel nem kell szégyenkezzenek. Az 

EP-választás azonban nehezebb ügy, az önkormányzati vezetők feladata, hogy az európai 

választások tétjét tudatosítsák a lakosságban. „Hatalmas változások jönnek Európában, nem 

mindegy, hogy alakítani fogjuk, vagy csak szemlélni a történéseket” – hangsúlyozta Horváth. 

 

Korodi Attila: az európai alapok a közberuházások gerincét jelentik 

Csíkszeredában 
2024. március 27. – maszol.ro 

Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere úgy véli, hogy az európai alapok jelentik a községi 

közberuházások gerincét, az EU-s pénzből finanszírozott projektek értéke meghaladja a 100 

millió eurót. A városvezető kedden a Prima Newsnak elmondta, hogy neki és csapatának egy 

10 éves programmal sikerült megmozdítaniuk a várost és a közösséget. „Csíkszereda változik, 

gazdag programmal kezdtünk bele. Többen hazajöttünk, mert úgy éreztük, hogy ha nem 

állítjuk vissza a várost, és nem hajtunk végre fejlesztéseket több területen, akkor veszíteni 

fogunk. Azt hiszem, sikerült megmozgatni a várost, a közösséget. Ez kihívás, de tudjuk, hogy 

mi fog történni a következő 8-9 évben, mert egy 10 éves programot állítottunk össze, és akkor 

átadjuk az utánunk jövő új generációnak” – mondta Korodi Attila. A fontos az, hogy tudjuk, 

mit kell tennünk, emelte ki a csíkszeredai városvezető. „10 évre állítottuk össze a 

programunkat, és sikerült a gazdasági és közösségi, kulturális és oktatási fejlesztések terén új 

perspektívákat teremtenünk, és ez visz minket előre” – mondta. 

 

A Maros megyei RMDSZ felsorakozott Péter Ferenc mögé 
2024. március 27. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Újabb mandátumra szavazott bizalmat a Maros megyei Területi Képviselők Tanácsa Péter 

Ferenc újrázni készülő tanácselnöknek. Kortesbeszédében a Maros Megyei Tanács hivatalban 

levő vezetője hangsúlyozta: „ A megyének stabilitásra van most szüksége, nem harcra, nem 

vitákra, nem káoszra. A Maros Megyei Tanács elnökeként eddigi munkámmal az egyensúly és 

a stabilitás megteremtésére törekedtem. Továbbra is az a célom, hogy egyensúly legyen a 

közösségek között, a települések fejlesztése között”. Az egybegyűltek végül rangsorolták a 

Maros Megyei Tanács képviselő-testületébe jelentkezőket. Az jegyzéken szerepeltek a megyei 

szervezet kerületeinek küldöttei, a tömbvidék, szórvány, valamint az RMDSZ Nőszervezet és 

az ifjúsági szervezet jelöltjei is. A listavezető az RMDSZ Maros megyei szervezetének elnöke, 

Csibi Attila Zoltán, őt követi Péter Ferenc jelenlegi tanácselnök, majd Portik Vilmos László 

marosvásárhelyi alpolgármester. A további jelöltek: Szabó Árpád, Kedei Pál Előd, Szász Izolda, 

aki egy személyben képviseli a segesvári kerületet és a Nőszervezetet is, Tamási Zsolt-József a 

II. Rákóczi Ferenc Katolikus Gimnázium volt igazgatója, Kupás János, Nagy András,  Kovács 

Róbert- Zsolt, akit az ifjúsági szervezetek jelöltek megyei tanácsosi tisztségre, Bíró Csaba 

Szilveszter, Bartha Mihály, Szabó Albert, Balogh József, Ilyés Lóránd és Ötvös Koppány Bulcsú. 
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https://maszol.ro/belfold/Korodi-Attila-az-europai-alapok-a-kozberuhazasok-gerincet-jelentik-Csikszeredaban
https://maszol.ro/belfold/Korodi-Attila-az-europai-alapok-a-kozberuhazasok-gerincet-jelentik-Csikszeredaban
https://maszol.ro/belfold/A-Maros-megyei-RMDSZ-felsorakozott-Peter-Ferenc-moge
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Átadták Szatmárnémeti felújított történelmi városközpontját 
2024. március 27. – maszol.ro 

Kereskényi Gábor polgármester a kivitelezők és a sajtó kíséretében járta be a Szatmárnémeti 

EU-s finanszírozással felújított történelmi városközpontjának legnagyobb részét kitevő 

parkját. A délutáni órákban pedig egyebek mellett fúvószenekaros műsorral veszik birtokba a 

parkot a családok. A projekt részeként az autóforgalmat nagyrészt kitiltották a 

városközpontból: a park négy oldalából csak egy részen közlekedhetnek személygépkocsik – a 

központ közúti forgalmat tekintve ez nélkülözhetetlen. A történelmi városközpont többi részére 

csak autóbuszok és taxik hajthatnak be, tartva az óránkénti 5 kilométeres sebességkorlátozás. 

Teljesen megújult a zöldövezet, új pázsit, modernizált szökőkutak és utcai bútorzat várja a 

parkba a családokat. Hogy a park az átadáskor tapasztalt rendezettséget mutassa a következő 

időszakban is, sokfelé térfigyelő kamerák rögzítik a rossz szándékot, rongálást. Állandó helyi 

rendőrségi központ is van a park közvécéjének épületében, ami szintén teljesen megújult. 

 

Jövőre elkészül az új bölcsőde Zilahon 
2024. március 27. – maszol.ro 

Félidejénél tart a zilahi bölcsőde építése – ismertette Fazakas Miklós RMDSZ-es 

alpolgármester. A Malom negyedben zajló beruházásnál a munkálatok jó ütemben haladnak, 

előreláthatóan 2025 májusára elkészül a tanintézmény. Zilah önkormányzata a nemzeti 

befektetési alap (CNI) révén még Cseke Attila egykori RMDSZ-es fejlesztési miniszter idejében 

nyert támogatást a 110 férőhelyes bölcsőde létrehozására a Malom negyedi Beszterce utcában. 

„A bölcsőde része annak a 18 támogatási szerződésnek, melyeket európai alapokból valósít meg 

az önkormányzat, és melyek által jelentősen javul az iskolai infrastruktúra a városban. A 

finanszírozási szerződések összértéke meghaladja a 200 millió lejt, a pályázatokból hét 

beruházás már megvalósult, két projekt kivitelezés alatt áll, és kilencnél folyamatban van a 

szükséges dokumentációk előállítása” – számolt be az alpolgármester. 

 

Új szakok és nemzetköziesítés a BBTE magyar rektorhelyetteseinek fő 

célkitűzései 
2024. március 27. – maszol.ro, Krónika 

Új, Egészségügyi gazdaságtan mesteri szakot indít a Babeș–Bolyai Tudományegyetem, amire 

már idén nyáron lehet felvételizni – erről dr. Szász Levente egyetemi tanár, 

minőségbiztosításért és a vállalkozói környezettel való kapcsolatért felelős új rektorhelyettes 

számolt be a szerdán Kolozsváron tartott sajtótájékoztatón. Dr. Markó Bálint egyetemi tanár, 

a Magyar Tagozat vezetője, oktatásért, versenyképességért és kihelyezett tagozatokért felelős 

új rektorhelyettes és dr. Szász Levente rektorhelyettes januári kinevezésük óta először tartottak 

sajtótájékoztatót, melyen ismertették az új mandátumra vonatkozó elképzeléseiket és 

terveiket. 
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https://maszol.ro/belfold/Atadtak-Szatmarnemeti-felujitott-tortenelmi-varoskozpontjat
https://maszol.ro/belfold/Jovore-elkeszul-az-uj-bolcsode-Zilahon
https://maszol.ro/belfold/Uj-szakok-es-nemzetkoziesites-a-BBTE-uj-magyar-rektorhelyetteseinek-fo-celkituzesei
https://maszol.ro/belfold/Uj-szakok-es-nemzetkoziesites-a-BBTE-uj-magyar-rektorhelyetteseinek-fo-celkituzesei
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Online kell megpályázni idéntől a Szülőföldön magyarul támogatást  
2024. március 27. – szekelyhon.ro 

A Szülőföldön magyarul programban lényeges változás történt: idéntől kizárólag 

elektronikusan lehet majd leadni a kérelmeket, nem kell postán elküldeni, de a pedagógusokra 

nagyobb felelősség hárul. A mipont.hu felületen lehet majd benyújtani a kérelmeket április 3-

tól május 3-a éjfélig. A regisztráció után a szülőknek ki kell nyomtatniuk egy egyoldalas 

adatlapot, amelyet aláírva oda kell adniuk a tanítóknak, osztályfőnököknek, akik eljuttatják a 

gyűjtőközpontokba. A Szülőföldön magyarul program Magyarország Nemzetpolitikai 

Államtitkárságának egyik legfontosabb programja lett, amelynek keretében évente mintegy 

220 ezer külhoni magyar gyermek és fiatal részesül oktatási-nevelési, valamint hallgatói 

támogatásban. A juttatás összegét az elmúlt évben jelentősen megemelték, hiszen a korábbi, 

évi bruttó 22 400 forintról évi bruttó 100 ezer forintra emelkedett minden pályázó számára.  

 

Körzeten kívüli tanintézetbe is járhat a gyerek – hasznos tudnivalók az előkészítő 

osztályba való beiratkozásról  
2024. március 27. – Krónika, maszol.ro 

Április 11-én kezdődik az előkészítő osztályba való beiratkozás első szakasza. Az ív online 

kitöltése nem biztosítja, hogy a gyereket sikerült beíratni a kívánt tanintézménybe, a 

szülő/gyám/törvényes képviselő köteles személyesen, az adott tanintézményben hitelesíttetni 

a beiratkozást. Az előkészítő osztályba való beiratkozással kapcsolatos legfontosabb 

tudnivalókat kisokosban foglalta össze honlapján az RMDSZ, amely egyik fontos küldetéseként 

jelöli meg, hogy meggyőzze a szülőket arról, magyar iskolába adják gyerekeiket. Mint írják, 

magyarul tanulni kétszeresen előny, hiszen a magyar nyelvű oktatást itthoni és magyarországi 

alapítványok, közintézmények is támogatják például tehetségfejlesztési, felzárkóztatási vagy 

délutáni oktatási programokkal.  

 

Románia egyik legnagyobb szakoktatási központja épül fel Csíkszeredában 

2024. március 27. – maszol.ro, Krónika, szekelyhon.ro 

Csíkszeredában épül fel Székelyföld és Románia egyik legnagyobb és legmodernebb 

szakoktatási központja – erről írt alá szerződést Korodi Attila polgármester szerdán az oktatási 

minisztériumban, Bukarestben. „A csíkszeredai az ország egyik legnagyobb szakoktatási 

központja lesz. Számunkra, az RMDSZ számára az oktatásfejlesztésen belül a szakoktatás 

mindig kiemelkedően fontos volt. Meggyőződésünk, hogy szükség van olyan szakképzett 

fiatalokra, akik jó munkát tudnak végezni. Ez a központ ezt a célt szolgálja, ezzel a központtal 

mindenki jól jár: a fiatalok, akik szakmát tanulnak, és ezzel megalapozzák a jövőjüket itthon, 

és a vállalkozások is, akik segítenek a tanulásban, és munkaerőt is kaphatnak” – fogalmazott 

Kelemen Hunor a finanszírozási szerződés aláírása kapcsán. Az RMDSZ elnöke gratulált 

Korodi Attilának és csapatának a bátor vállalkozáshoz. 
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https://szekelyhon.ro/aktualis/online-kell-megpalyazni-identol-a-szulofoldon-magyarul-tamogatast
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Vállalják a versenyt: Arad megyében is állít tanácselnökjelöltet az RMDSZ 
2024. március 27. – Krónika 

Az ígéret szerint az RMDSZ minden „fronton” állít jelölteket a 2024-es romániai választásokon, 

így a június 9-i – az európai parlamenti voksolással összevont – helyhatósági megmérettetésen 

Arad megyében is lesz megyei tanácselnökjelöltje Péró Tamás megyei ügyvezető elnök, 

jelenlegi megyei tanácsos személyében. Az esélyek nem a magyar érdekvédelmi szervezet 

jelöltje mellett szólnak, hiszen mindössze 25 ezer magyar él Arad megyében, ami az 

összlakosság hat százaléka, de Péró Tamás a kedd esti küldöttgyűlésen kijelentette: önérzet 

kérdése, hogy az RMDSZ tud-e jelöltet állítani minden megpályázható tisztségre. Egyúttal 

szerinte meg kell adni a lehetőséget minden szavazati joggal rendelkező magyarnak, hogy 

magyar jelöltre voksolhasson.  

                  
Forró: a jelenlegi körülmények között Pellegrini a legmegfelelőbb elnök az ország 

és mindenki számára 
2024. március 27. – Felvidék.ma 

Forró Krisztián, a Magyar Szövetség elnöke Peter Pellegrini házelnököt, a Hlas-SD elnökét 

támogatja az államfőválasztás második fordulójában. Ezt szerdai, közös sajtótájékoztatójukon 

jelentették be. Forró úgy véli, a jelenlegi körülmények között Pellegrini a legmegfelelőbb elnök 

az ország és mindenki számára, akinek fontosak a régiók, a nemzeti közösségek és a béke. 

Pellegrini megismételte, hogy elnökként a társadalom összefogásán fog dolgozni, függetlenül 

az emberek nemzetiségétől, és éreztetni akarja a magyar közösség tagjaival, hogy egyenrangú 

állampolgárai az országnak. 

 

Forró Krisztián nem találkozik Ivan Korčok államfőjelölttel 
2024. március 27. – Felvidék.ma, Új Szó, Bumm.sk, Körkép.sk 

Ivan Korčok államfőjelölt sajnálatosnak tartja, hogy esélyt sem kapott elmondani elnöki 

elképzeléseit Forró Krisztiánnak, a Magyar Szövetség elnökének. Forró ugyanis lemondta a 

tervezett találkozójukat, arra hivatkozva, hogy az tárgytalanná vált. „A legnagyobb szlovákiai 

kisebbségnek jelenleg nincs parlamenti képviselete. Azt akarom, hogy az elnöki palotában a 

kisebbség hangját is meghallják” – folytatta Korčok. Leszögezte, hogy tanácsadói testülete, és 

szakértőkből álló kisebbségi tanácsadói bizottsága figyel a nemzetiségi kisebbségek 

fontosságára és helyzetére Szlovákiában. Államfőként a polgári elveket akarja képviselni és 

garantálni a kisebbségek jogait, továbbá oda hatni, hogy az uniós forrásokból a déli régiókat is 

fejlesszék. 

 

 

 

 

Fe
lv

id
é

k
  

E
rd

é
ly

 

https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/vallaljak-a-versenyt-n-arad-megyeben-is-allit-tanacselnokjeloltet-az-rmdsz
https://felvidek.ma/2024/03/forro-a-jelenlegi-korulmenyek-kozott-pellegrini-a-legmegfelelobb-elnok-az-orszag-es-mindenki-szamara/
https://felvidek.ma/2024/03/forro-a-jelenlegi-korulmenyek-kozott-pellegrini-a-legmegfelelobb-elnok-az-orszag-es-mindenki-szamara/
https://felvidek.ma/2024/03/forro-krisztian-nem-talalkozik-ivan-korcok-allamfojelolttel/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. március 28. 

. 

 

A Smer-SD nyert volna márciusban, közel a parlamenthez Forróék 
2024. március 27. – Ma7.sk, Új Szó, Bumm.sk, Körkép.sk 

Ha március második felében parlamenti választás lett volna, a Smer-SD nyer a szavazatok 

21,6%-ával. Második lenne a Progresívne Slovensko (PS) 20,2%-kal, harmadik a Hlas-SD 

16,3%-kal – derült ki az Ipsos ügynökség felméréséből, melyet a Denník N megrendelésére 

készített. Negyedik lenne az SaS 6,7%-kal, majd a KDH következne (6,2%). Kimaradna a 

parlamentből a Magyar Szövetség (4,6%), az SNS (4,1%), a Demokrati (3,8%) és a Sme rodina 

(3%) is. A felmérést március 16-a és 19-e között végezték 1009 válaszadó bevonásával. 

 

Több szlovák–magyar regionális vasúti kapcsolat újraindítását tervezi a szaktárca 
2024. március 27. – MTI, hirado.hu, Felvidék.ma, Körkép.sk 

A szlovák közlekedési tárca több szlovák–magyar regionális vasúti kapcsolat újraindítását 

tervezi – közölte az MTI-vel a szlovák szaktárca. A közlemény szerint elsőként a Losonc–

Hatvan közötti, illetve a Kassát Hidasnémetivel összekötő vasúti összeköttetést indíthatják 

újra. A második fázisban további négy államközi regionális vasúti összeköttetés is újraéledhet, 

ezek még a MÁV-Starttal folytatandó tárgyalások függvényei – írták. A szlovák közlekedési 

minisztérium szerint a Losonc–Fülek–Salgótarján–Hatvan vonal szlovákiai részen a Zólyom, 

Rimaszombat és Rozsnyó irányába haladó vonalakra, illetve Magyarországon, Hatvanban a 

Kassa–Budapest EC-re köthetne rá. 

 

II. Rákóczi Ferenc emléknapja 
2024. március 27. – Ma7.sk, Felvidék.ma 

II. Rákóczi Ferenc küzdelme hozzájárult a magyar nemzet megmaradásához - mondta a 

Rákóczi Szövetség elnöke a 348 éve született fejedelem budapesti lovas szobránál szerdán. A 

szövetség elnöke mintegy 200 középiskolás diák előtt idézte II. Rákóczi Ferenc üzenetét a 

fiataloknak: "üzenem a jövőbéli gyermeknemzedéknek Magyarországon, hogy tiszteljék 

hazájukat, és becsüljék, hogy ezen a földön élhetnek. Őrizzétek meg értékeit és emlékeit!" Az 

Országgyűlés 2015-ben nyilvánította március 27-ét II. Rákóczi Ferenc emléknapjává. 

 

Kihelyezett kormányülés Galántán: komoly fejlesztések indulnak a Csallóközben 

és a Mátyusföldön 
2024. március 27. – Ma7.sk, Felvidék.ma, Új Szó, Körkép.sk 

Szerdán délelőtt Galántán tartott kihelyezett kormányülést a Fico-kabinet. A kormányülésen 

részt vett a régió több polgármestere, illetve Forró Krisztián, a Magyar Szövetség elnöke és 

Berényi József, Nagyszombat megye alelnöke is. A kabinet a Galántai és a Dunaszerdahelyi 

járások fejlesztési lehetőségei mellett napirendre vette a kisebbségi kormánybiztos jogköreinek 

bővítését is. A kormányfő kiemelte, bővítik a kisebbségi kormánybiztos jogköreit, átalakítva az 

intézmény statútumát. Fico ígéretet tett a Kisebbségi Hivatal felállítására. Több mint kétmillió 

eurót fordítanak kisebb projektekre a régióban - ezek közé sorolta a szeredi híd felújítását. 

Hangsúlyozta, egyszerűsítik a közbeszerzési törvényhez kapcsolódó bürokratikus eljárásokat. 
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Ennek érdekében a közbeszerzéshez kötött megbízásoknál a minimális értéket 50 000 euróra 

emelik. 

 

Államfőválasztás – Kétmillió eurót ígértek Ficoék a Galántai- és a 

Dunaszerdahelyi járásnak 
2024. március 27. – Bumm.sk 

A Galántai- és a Dunaszerdahelyi járás gazdasági és társadalmi fejlődését segítő intézkedések 

bevezetését ígérte a kormány, hogy az etnikailag vegyesen lakott területeken minden gyerek 

hozzáférhessen az anyanyelvi oktatáshoz is – írta a TASR a kabinet szerdai galántai kihelyezett 

ülése kapcsán. A kormány emellett jóváhagyta 1,987 millió euró felszabadítását a Galántai- és 

a Dunaszerdahelyi járásban megvalósuló konkrét önkormányzati és lakossági projektekre. 

Robert Fico kormányfő az ülést követően leszögezte, a kormánynak elsődleges érdeke a 

szlovákok és a magyarok közötti jó kapcsolatok fenntartása és fejlesztése a vegyesen lakott 

területeken. 

 

Teltház, állótaps fogadta a magyarok részéről Peter Pellegrini államfőjelöltet 

Királyhelmecen 
2024. március 27. – Körkép.sk 

Szívélyes, baráti fogadtatás várta Peter Pellegrinit a Magyar Szövetség meghívására 

Királyhelmecen. Az államfőjelölt lakossági fórumának főszervezői Gyimesi György, a Magyar 

Szövetség alelnöke és Pandy Péter, a párt Országos Tanácásnak elnöke voltak. A kelet-

szlovákiában élő magyarok a jelek szerint rendesen berobbantották Pellegrini kampányát az 

államfőválasztás második fordulója előtt. Gyimesi aláhúzta, hogy a magyar ember derék 

ember, aki szereti a békét, tud önállóan gondolkodni és a magyar embernek van önbecsülése. 

„Ezért sem tudnak minket megvásárolni, mi meggyőződésből fogunk szavazni jövő hét 

szombaton is.” – hangsúlyozta. 

 

Értékőrző Madách-kötetek bemutatása Alsósztregován 
2024. március 27. – Felvidék.ma, Új Szó 

Madách Imre születése bicentenáriumának évéhez kapcsolódó kiadványokat mutattak be 

március 26-án az alsósztregovai Madách-kastélyban. Az időpont sem véletlen, hiszen a 

drámaíró százhatvannégy évvel ezelőtt, 1860. március 26-án fejezte be a legismertebb művét, 

Az ember tragédiáját. Az MI 200 címet viselő kötet tizenkét szerző költeményét, kisprózai 

művét, tanulmányát, a tragédia átiratát tartalmazza. Ugyancsak bemutatták a Madách 

évszázadai címet viselő nemzetközi konferencia előadásait összegző konferenciakötetet, a 

Madách-enciklopédiát, a Küzdj és bízzál! Táblajátékot, illetve sor került a Szlovák Nemzeti 

Múzeum – A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma és a Nyitrai Konstantin Filozófus Egyetem 

Közép-európai Tanulmányok Kara közti együttműködési megállapodás aláírására is. 
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Húsvétváró közösségformálás Martoson 
2024. március 27. – Felvidék.ma 

A Nyitra és a Zsitva folyók által közrefogott községben a Sziget Polgári Társulás célja, hogy 

felelevenítse, megőrizze és továbbadja ezeket a szép hagyományokat, de egyúttal egy mindenki 

számára fontos közösségi esemény is legyen. A népi hagyományok közül legismertebb a húsvét 

előtti tavaszváró körtánc, a pillike, melyet a Horváth-tó partján járt a falu fiatalsága – táncolva, 

köszöntve a természet újjászületését. E böjti körtáncot régebben Ímelyen, Naszvadon, 

Hetényben és Madaron is járták. Többnyire a katolikus lakosságú falvak népszokása volt, de 

Martos kivételt képezett. Végül náluk maradt meg hosszabb ideig, egészen máig. 

                    
Német László ünnepi üzenete: A húsvét megváltoztatta a világ és az ember 

jövőjét 
2024. március 27. – PannonRTV, Magyarszo.rs 

Német László belgrádi érsek ma húsvéti üzenetében közölte, hogy a húsvét megváltoztatta a 

teremtett világ jövőjét, és benne az embert is, a hit pedig erőt ad az embereknek, hogy 

kitartsanak az életük útján. Üzenetében Német gratulált minden katolikusnak, aki március 31-

én, a Gergely-naptár szerint ünnepli a húsvétot, és kijelentette: a fő feladat az örömhír közlése 

erről az ünnepről, és hogy nem az emberi gyengeségé, a bűnöké vagy a csalásé az utolsó szó, 

hanem Isten örök életéé. „És ezt az életet akkor sem tudnánk eltörölni, ha mindent kiirtanánk 

erről a bolygóról. Nem könnyű mindezt elfogadni, de itt csak a mélységes hit segíthet. Mert a 

hit erőt ad ahhoz, hogy kitartsunk életünk útján, hogy megmaradjunk jónak ebben a háborús 

világban, és ne kövessük azok példáját, akik már nem akarnak vagy nem tudnak jók lenni”, 

közölte Német. 

 

Állásbörzét tartottak az Újvidéki Egyetem Mezőgazdasági Karán 
2024. március 27. – PannonRTV 

A diákok maguk szervezték meg ezt az állásbörzét és igyekeztek összehozni azokat a cégeket, 

amelyek iránt a legnagyobb érdeklődés mutatkozott. Az esemény fő célja az volt, hogy 

elsősorban a végzős diákok számára releváns lehetőségeket kínáljanak, ugyanakkor az összes 

érdeklődő számára hasznos információkat nyújtsanak a munkahelykeresés terén. Nenad 

Ivanišević, tartományi gazdasági titkár: „Örülök annak, hogy egyre több egyetem szervez 

állásbörzéket és örülök annak is, hogy a cégek felismerik a munkaerőpiac szükségleteit, és meg 

kell küzdeniük a legjobb tehetségekért, akik Szerbia jövőjét képezik majd. Különösen elégedett 

vagyok azzal, hogy a felsőoktatásban megszerzett ismeretek gyakorlati alkalmazásáról is 

beszélhetünk.” 
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Rendhagyó iskolanap Óbecsén 
2024. március 28. – PannonRTV 

Iskolanapot ünnepelt tegnap az óbecsei Petőfi Sándor Általános Iskola. A kultúrkör 

nagyszínpadán ezúttal nem diákok mutatkoztak be a közönségnek. Tanítók, tanárok léptek fel 

tegnap délután az óbecsei Petőfi Sándor Magyar Kultúrkörben, ezúttal ők voltak a szereplői az 

iskolanapi ünnepségnek. Kórusban énekeltek, ABBA-dalokra táncoltak, stand up-oltak, 

kannákon doboltak, és volt egy külön férfi-szám is: az Ének az esőben című dalra perdültek 

táncra a tanáremberek. A Petőfi Sándor Általános Iskola diákjai ovációval fogadták a 

pedagógusok produkcióit. Kádas Dávid, diák, Petőfi Sándor Általános Iskola, Óbecse: „Mi nem 

tudtuk valójában, hogy ők ilyen jól fognak teljesíteni, nekem nagyon tetszett.” 

 

Korhatártalanul Endrei Judittal 
2024. március 27. – PannonRTV 

Endrei Judit magyar televíziós bemondó, szerkesztő műsorvezető könyvét mutatták be 

Szabadkán. A Korhatártalanul című könyv az aktív idősödésről szól. Az eseményt az Észak-

bácskai Magyar Pedagógusok Egyesülete szervezte. Endrei Judit , szerző, Korhatártalanul: 

„Nagyon örültem ennek a meghívásnak. Tulajdonképpen rég vágytam ide, Szabadkára, 

merthogy Szegeden jártam tanárképző főiskolára, ott kezdtem televíziózni. Kezdetben a piac 

vonzott, aztán, amikor többet megtudtam Szabadkáról, a szépséges szecessziós épületek 

vonzottak. És az elmúlt három napban ez a vágyam, álmom megvalósult, és nagyon jól érzem 

itt magam.” Korhatártalanul Endrei Judittal 

                      
Munkalátogatáson tartózkodik Kijevben Kárpátalja kormányzója 
202. március 27. – Kárpátalja.ma 

Munkaút keretében érkezett az ukrán fővárosba Viktor Mikita, Kárpátalja kormányzója 

március 27-én. Viktor Mikita közleményében adott hírt arról, hogy a nap során találkozik Olha 

Sztefanisinával, Ukrajna európai és euroatlanti integrációért felelős miniszterelnök-

helyettesével. „Ukrajna uniós integrációjának kérdéseivel foglalkozunk. Kárpátaljának 

megvannak a feladatai a nemzeti közösségek területén, ezért fontos a folyamatok 

összehangolása minden szinten”. A kormányzó arról is tájékoztatást adott, hogy parlamenti 

képviselőkkel, kormánytisztviselőkkel és az érintett közszolgálatok vezetőivel tartottak 

találkozót. A megbeszélés középpontjában az Európai Bizottság ajánlásainak végrehajtása állt, 

amely fő szempont Ukrajna uniós tagsági státuszával kapcsolatban.  

 

Ukrajnában nem mondtak le a fiatalok frontra küldéséről 
2024. március 27. – KárpátHír.com 

Az ukrán parlamentben zajlik a már botrányosnak minősített mozgósítási törvénytervezet 

körüli vita. Új fejlemény, hogy már a 18. életévüket betöltött fiúkat is a frontra küldenék írja az 

ua-reporter. Dmitrij Rozumkov a korábbi ukrán házelnök véleménye szerint a törvénytervezet 
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25 évre mérsékelné a mozgósításra kötelezhető férfiak alsó korhatárát, ám valójában már arról 

zajlik a vita, hogy a 18 évesek is frontszolgálatra küldhetők lehetnek. A jelenlegi helyzet 

értelmében a 27. életévüket be nem töltött férfiak közül csak azokat mozgósíthatják, akik 

átestek a kötelező sorkatonai szolgálaton. Tehát nem küldhetik a frontra azokat a 27 éven 

aluliakat, akik még nem voltak katonák. A háború kitörése óta Ukrajnában szünetel a 

sorkatonai szolgálatra való behívás. A parlament ezt akarná megváltoztatni oly módon, hogy 

úgynevezett alapfokú kiképzésre hívnák be katonának a 18. életévüket betöltött 

fiatalembereket. a hadiállapot idején három havi kiképzésről lehet szó, amely után simán a 

frontra vezényelhetik az ifjúságot. 

 

Nemzetközi konferenciával folytatódott a Rákóczi-napok rendezvénysorozata 
2024. március 27. – Karpat.in.ua 

Nemzetközi gazdasági konferenciával folytatódott a beregszászi főiskola Rákóczi-napok 

programsorozata. A megnyitón Orosz Ildikó, a főiskola elnöke hangsúlyozta, hogy a Rákóczi 

főiskola továbbra is a Beregszászi kistérség legnagyobb adófizetője, közvetlenül nekik is 

köszönhető az, hogy a helyi intézmények gond nélkül működhetnek a jelenlegi helyzetben is. 

Csernicskó István, a főiskola rektora beszédében felhívta a figyelmet arra, hogy fontos az 

intézményen belül a gazdasági kérdésekkel foglalkozó szakok fejlesztése, egy-egy ilyen 

rendezvény pedig jó alkalom arra, hogy partneri kapcsolatok alakuljanak ki a különböző 

régiókból érkező szakemberek között. A konferenciának idén a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai 

Magyar Főiskola Számvitel és Auditálás tanszéke mellett az intézmény partnere, a 

Nemzetstratégiai Kutatóintézet volt a szervezője. 

 

Virágvasárnapi csendesdélután Nagydobronyban 
2024. március 27. – KISZo.net 

Immár hagyománnyá vált, hogy a kárpátaljai reformátusok virágvasárnap csendesdélutánra 

gyűlnek össze. Így volt ez az idén is az Ungi Református Egyházmegyében. A Nagydobronyban 

megrendezett alkalmon házigazdaként Kolozsy András, az Ungi Református Egyházmegye 

esperese köszöntötte elsőként a vendégeket: Zán Fábián Sándort, a Kárpátaljai Református 

Egyházkerület püspökét, Danku Gábort, az egyházkerület főgondnokát, id. Bátori Józsefet, az 

Ungi Egyházmegye főgondnokát, ifj. Pocsai Sándor csongori lelkipásztort, továbbá az Ungi 

Egyházmegye Tanácsát és lelkészeit, presbitereit, gyülekezeti tagjait. 

 

III. Kockás Kotuliliom Túra 
202. március 27. – Kárpátalja.ma 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány szervezésében nyolcadik alkalommal rendezték meg a 

biológia, kémia, földrajz tehetséggondozó és versenyfelkészítő hétvégéket. A tehetséggondozó 

hétvégék célja a Magyarországon megrendezésre kerülő Hevesy György kémia-, Herman Ottó 

biológia-, Teleki Pál földrajz-földtan versenyekre való felkészítés, valamint a résztvevők 

természettudományos ismereteinek elmélyítése, bővítése. A foglalkozásokra az előző évekhez 

hasonlóan idén is névre szóló meghívót kaptak a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség által 
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szervezett Szent Györgyi Albert kémia- (8. osztály), Margittai Antal biológia (7–8. osztály) és 

természetrajz-földrajz (7–8. osztály) versenyek legjobb eredményeket elért helyezettjei, akik 

már eddig is bizonyították a kémia, biológia és földrajz iránti szeretetüket. 

 

Húsvétváró foglalkozás Nagydobronyban 
2024. március 27. – Karpat.in.ua 

Rengeteg gyerek gyűlt össze Nagydobronyban a parókia udvarán, hogy felelevenítsék a húsvéti 

szokásokat. A Nagydobronyi Református Egyházközség második alkalommal szervezett 

húsvétváró foglalkozást, ahol a virágvasárnap történetének megismerésén túl alkalmuk nyílt 

tojásfestésre és állatsimogatásra is. Előtte azonban mindenki kapott egy színes szalagot, amivel 

közösen díszítették fel a zöld ágat. Az említett „ződág” mai napig élő hagyomány 

Nagydobronyban. Virágvasárnap a lányos háznál a szülők levágtak egy szép ágat a fáról, 

amelyet aztán színes papírszalagokkal vagy lufikkal díszítettek, jelezve: szabad jönni 

locsolózni. A református egyház hívei a böjti időszakban nem a bizonyos ételektől való 

tartózkodásra, hanem a belső, lelki felkészülésre helyezik a hangsúlyt. Lehetnek a vidéken 

eltérő szokások, egy azonban bizonyos: ez az ünnepkör magába foglalja azt, ami most a 

kárpátaljaiak számára felekezettől függően a legfontosabb, még pedig a reményt. 

 

Muravidéki magyarok a parlamentben 
2024. március 27. – Nepujsag.net 

Nem kisebb presztízsű helyen, mint a szlovén országgyűlés nagy üléstermének előterében nyílt 

meg a „Muravidéki magyarok” című kiállítás március 20-án. A megnyitón zengett az aula a 

muravidéki kétnyelvű általános iskolák és a Lendvai Kétnyelvű Középiskola diákjainak dalaitól, 

akik két autóbusszal érkeztek Ljubljanába. Az ünnepi előadást a március 15-ei központi 

megemlékezés méltóságteljes műsorrészletei szolgáltatták. A rendezvényen Horváth Ferenc, a 

szlovéniai magyar nemzetiség parlamenti képviselője és Urška Klakočar Zupančič, a szlovén 

országgyűlés elnöke köszöntötte a megjelenteket. Az elnök hangsúlyozta, hogy a Szlovéniában 

élő magyar közösség gazdag kulturális öröksége Szlovénia kulturális mozaikjának egy 

kitörölhetetlen darabkája. Horváth Ferenc, a kiállítás ötletgazdája elmondta, hogy különböző 

kiadványokon, kézműves termékeken, valamint a kiállított hetési népviseleten keresztül 

szerették volna bemutatni az országgyűlési képviselőknek, illetve az országgyűlés 

alkalmazottjainak a muravidéki magyarság életét, múltját, jelenét és remélhetőleg jövőjét is. 

 

Megszületett az idei megállapodás 
2024. március 27. – Népújság 

A múlt héten Lendván Orban Dušan, a Muravidéki Magyar Önkormányzati Nemzeti Közösség 

(MMÖNK) Tanácsának elnöke és Majthényi László, a Vas Vármegyei Közgyűlés elnöke aláírta 

az együttműködési megállapodást, amely a 2024-es évben is segíti a muravidéki magyarság 

kulturális tevékenységét, elsősorban Vas vármegyei szakemberek biztosításával. A közel három 
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évtizede működő kapcsolat, megállapodás alapján Vas vármegye 2024-ben a Magyar 

Nemzetiségi Művelődési Intézet (MNMI) számára négy csoportvezetőt biztosít és vállalja az 

utazási költségek megtérítését összesen 105 alkalommal. Emellett vállalja, hogy az MNMI által 

szervezett anyanyelvi-honismereti táborban két szakember részvételét támogatja, biztosítja a 

muravidéki magyar gyermekek részvételét a Mesebolt Bábszínház előadásán, biztosítja a 

LeSzSz Társulat egy vendégszereplését a vármegyében, valamint két műkedvelő csoport 

részvételét a zsitkóci Összetartozás Napján. 

 

Legyünk büszkék a származásunkra! 
2024. március 27. – Népújság 

Emelkedett hangulatú volt az 1848/49-es forradalom és szabadságharc eseményeire tartott 

ünnepi megemlékezés Dobronakon, amelyen Varga Edit, a Dobronak községi magyarság 

elnöke mondott beszédet. A nemzeti érzelmekkel átszőtt kultúrműsorban helybeliek léptek fel. 

A Muravidék nemzetiségileg vegyesen lakott területén a márciusi forradalom emlékére 

rendezett események sorát a múlt pénteken Dobronakon tartott ünnepi megemlékezés zárta. 

A rendezvényt jelenlétével megtisztelte Kelemen Gertrud, Magyarország lendvai főkonzulja, 

Rok Petje, a Nemzetiségi Hivatal megbízott igazgatója, Kardinar Marjan, Dobronak Község 

polgármestere, Orbán Dušan, a muravidéki magyarság csúcsszervezetének elnöke, valamint a 

nemzeti közösségek, szervezetek, intézmények vezetői. A magyar és a szlovén himnusz 

elhangzását követően a Dobronak községi magyarság elnöke, Varga Edit tartott ünnepi 

beszédet. 

 

„Ne maradjunk szégyenben” 
2024. március 27. – Népújság 

A Lendva Községi Magyar Nemzeti Önkormányzati Közösség (LKMNÖK) Tanácsának hétfői 

rendszeres ülésén elfogadták az önkormányzat tavalyi zárszámadását és 2024-es 

költségvetését, valamint határoztak a május elején esedékes, a kétnyelvűségről szóló 

konzultációról is. Az önkormányzat alulfinanszírozása kapcsán ismét élénk vita alakult ki.   A 

határozatképesség megállapítása után – a 12 tanácstag közül hét volt jelen – Horvat Tomi 

tanácselnök az előző ülések jegyzőkönyveit bocsátotta vitára. Levelező üléseken egy kisebb 

költségvetési módosítást szavaztak meg, valamint Tivadar Évát nevezték ki a Lendvai 

Turisztikai és Fejlesztési Közintézet programtanácsába.  

 

A hegyiek a gondola ellen 
2024. március 27. – Népújsag 

Hegyi Helyi Közösség vasárnap esti közgyűlésén jelenlévő mintegy ötven polgár szinte egy 

emberként – ismételten – ellenezte a kabinos felvonó tervezett építését a Lendva-hegyen. A 

község továbbra is tervezi az építést, de az állami költségvetés nem jegyzi beruházásként, 

egyelőre pályázati lehetőség sincs. A Lendva– és Hosszúfalu-hegyi polgárok nem először 

fejezték ki ellenzésüket, hiszen már a 2021 júniusi lakossági ülésen egyértelműen kifejtették, 

hogy nem támogatják a durva, tájidegen területi beavatkozást, melynek rentabilitása is 

M
u

ra
vi

d
é

k
  

https://nepujsag.net/nemzetiseg/15803-legy%C3%BCnk-b%C3%BCszk%C3%A9k-a-sz%C3%A1rmaz%C3%A1sunkra.html
https://nepujsag.net/nemzetiseg/15805-%E2%80%9Ene-maradjunk-sz%C3%A9gyenben%E2%80%9D.html
https://nepujsag.net/muravidek/15806-a-hegyiek-a-gondola-ellen.html


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. március 28. 

. 

 

kérdéses. Lendva Község a projekt előkészítését folytatta, a polgárok tájékoztatását illetően 

pedig szinte kimondottan csak a tervezett nyomvonalon lévő telkek tulajdonosaival, illetve a 

szolgalmi jogot biztosító telektulajdonosokkal kommunikál(t). 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. március 27. – Kossuth Rádió 

 

Szlovákiában két kampány is folyik egyszerre, mivel két hét múlva következik az elnökválasztás 

második fordulója és tart már az európai parlamenti választás kampánya is. 

Az elnökjelöltek olyan erővel kampányolnak, mintha nem is lenne nagyhét, amikor az emberek 

elsősorban a húsvétra és a családjukra koncentrálnak. És ebben a nagy hangzavarban 

mindketten Dél-Szlovákiára összpontosítanak. Egyáltalán nem mindegy tehát, hogy a Magyar 

Szövetség elnöksége ki mellett teszi le a voksát, hiszen a döntés az európai parlamenti 

választásokra is nagy hatással lehet. Hogy miképpen, arról már Berényi Józsefet, a magyar párt 

EP- listavezetőjét kérdezte Haják Szabó Mária. Közvetlenül adásunk előtt jött a hír, a Magyar 

Szövetség bejelentette, Pellegrinit támogatja az elnökválasztás második fordulójában. 

 

Korábbi műsorunkban beszámoltunk az RMDSZ aradi, jelöltállító küldöttgyűléséről, amelyen 

megerősítették Veres Attila Csaba polgármester-jelöltként való indulását és rangsorolták a 

helyi tanácsosjelölteket. Jeleztük, hogy nem szerepel a listán Bognár Levente neve, aki 

korábban húsz évig volt Arad alpolgármestere. Bognár Leventével Pataky Lehel Zsolt 

beszélgetett. 

 

A Székelyudvarhelyi Egyetemi Központban új szakmai intézetekkel segítik az oktatást – 

hangzott el a keddi sajtótájékoztatón, Székelyudvarhelyen. Az újonnan választott 

intézetvezetők ismertették terveiket. Céljuk, hogy a székelyföldi diákoknak minél több 

lehetőséget biztosítsanak szakmai ismereteik bővítésére. Az összeállításban elsőként Ilyés 

Ferencet, a Székelyudvarhelyi Egyetemi Központ igazgatóját hallják. 

 

Kolozsváron is megünneplik március 27-én a színházi világnapot! A Kolozsvári Állami Magyar 

Színház figyelmének középpontjában idén a közösség áll. A színház ünnepi programjaival 

hangsúlyozza, hogy ők nem csupán egy művészeti intézmény, hanem egy közösségi 

találkozóhely is. A színház jelentőségéről és közösségi szerepvállalásáról készített összeállítást 

munkatársunk. 

 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Ma, a Színházi Világnapon kezdődik az Aradi Kamaraszínház 2024-es évada. Tíz nagyszínpadi 

és több stúdióelőadást kínál a kamaraszínház, amely megtartotta kettős jellegét: befogadóként 

és önálló produkciókat gyártó társulatként is működik. A 2007-ben alapított kamaraszínház az 

aradi magyar színjátszás második világháború utáni megszűntetésével keletkezett, több 

évtizedes űrt töltötte be. A létrehozása óta eltelt időszakban a magyar, a román és a nemzetközi 

színművészet több szakmai elismerését is kiérdemelte. A részletekről Tapasztó Ernő, az Aradi 

Kamaraszínház alapító-igazgatója nyilatkozott. 

 

A nagyszentmiklósi Pro Bartók Társaság minden évben megemlékezik a város nagy szülötte, 

Bartók Béla születésének és halálának évfordulójáról. Vasárnap, a születési évforduló 

előestéjén megkoszorúzták a Nákó-kastély előtti Bartók-szobrot, majd koncertet tartottak a 

kastély dísztermében. A vasárnapi koncert után munkatársunk először Tamás Sándort, a Pro 

Bartók Társaság elnökét kérte mikrofon elé. 


